
Vinobraní na Kuksu 

V rámci projektu česko-polské spolupráce „Partnerství pro venkov“ se dne 8.9.2012 konala akce 

Vinobraní na Kuksu. Vzájemné setkání proběhlo přímo v areálu zámku. Po úvodním přivítání 

dostali všichni účastníci připravené tašky s občerstvením.  

Naše studentky cestovního ruchu nejdříve 

seznámili přítomné s historií zámku Kuks, 

který je znám pro svoje dochované barokní 

lázně a hospitál. Zámek byl původně špitálem, 

avšak po objevení léčivých pramenů se z 

areálu staly lázně. V 17. století byl dřevěný 

lázeňský dům přestavěn hrabětem Šporkem na 

lázně světové úrovně. Na výstavbě lázeňského 

domu se podílel italský architekt Alliprandi. 

Tyto informace naše polské přátele velmi 

zaujaly, jelikož město Jedlina-Zdroj, ze kterého pocházejí, je lázeňským městečkem. Po historickém 

úvodu naše studentky provedli účastníky po vinařské stezce.  

Poté se již každý individuálně vydal na prohlídku areálu a ochutnávky vína. Další setkání proběhlo 

v zámeckém parku. 
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Využili jsme krásného počasí a postupně si udělali pohodlí v trávě, kde jsme se pustili do výměny 

zkušeností s přípravou a realizací projektu. Našimi partnery jsou obec Velichovky, obec Hořiněves a 

obec Stračov. Celé toto setkání realizovala obecně prospěšná společnost Hradecký venkov společně 

s obcí Velichovky. Přítomná starostka partnerské obce Hořiněves, Jana Kuthanová, promluvila o 

přípravách akce, která se bude konat v rámci tohoto projektu v Hořiněvsi. Starosta obce Stračov 

představil program, který se uskuteční ve Stračově. 

Při společné diskuzi v trávě, kde nás postupně přibývalo, se probralo mnoho dalších zajímavých 

témat od společné historie, přes současné projekty, až po další připravované ke vzájemné 

spolupráci, které budou tentokrát mezi místní akčními skupinami. Setkání s kolegy je do budoucna 

naplánováno na říjen, v rámci akce „ Koncert tří kultur“, kdy se pojedeme prezentovat do Polska 

v oblasti chrámové hudby.  
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Čas rychle ubíhal a nás čekala večeře a společný večer. Nejprve hosty pozdravil starosta obce 

Velichovky a připomněl, že projekt je financován s přispěním Evropské unie. Dále přítomným 

avizoval výzvu k podávání projektů z Fondu  mikroprojektu Euroregionu Glacensis, která bude 

ukončena v říjnu. 

 

 

 

Po večeři čekalo naše hosty promítání, s využitím nového zařízení, které bylo pořízeno v rámci 

projektu. Hostům jsme představili úspěšnou akci, Zemědělský den, který jsme s partnery 

realizovali. Tato akce měla nadregionální charakter a těšila se dokonce návštěvou předsedy 

parlamentu ČR. Naši polští hosté navštívili zámek Hrádek u Nechanic, kde si prohlédli prostory 

zámku a přilehlý park.  Všichni měli v rámci projektu zajištěné ubytování. Druhý den po obědě je 

čekala cesta zpět do Polska. 

Projekt byl podpořen v rámci OPPS 2012 a je spolufinancován z prostředků ERDF prostřednictvím 

Euroregionu Glacensis. 

 

                                                                       Eliška Horníková, členka skupiny mladých 


